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Sportoviště 11.ZŠ ul. Jiřího z Poděbrad  
vyjádření odboru životního prostředí a zemědělství 

 
 
Statutární město Frýdek-Místek, Magistrát města Frýdku-Místku, odbor životního prostředí 
a zemědělství (dále jen „odbor ŽPaZ“), obdržel dne 26.09.2024 e-mailem podklady ke studii 
Sportoviště 11.ZŠ ul. Jiřího z Poděbrad s žádostí o vyjádření. 
 
Odbor ŽPaZ po prostudování tohoto záměru dle zaslaných podkladů sděluje následující: 
 
Z hlediska správy zeleně ve vlastnictví statutárního města Frýdek-Místek: 
V předložené technické zprávě jsou jako příklady navrženy 4 druhy dřevin, stromů, a to habr 
obecný, topol černý pro výsadbu kolem hřišť, dub letní, javor mléč doprostřed dětského hřiště. 
Výsadba pyramidálních habrů kolem hřišť je přijatelná a vhodná. Odbor ŽPaZ však nedoporučuje 
výsadbu pyramidálního topolu černého z důvodu masivního růstu a extrémně objemného 
kořenového systému, které budou do budoucna způsobovat poškození hřišť. Zároveň nedoporučuje 
doprostřed dětského hřiště umístit dub ani javor z podobných důvodů jako u topolu černého, navíc 
dub i javor mají značné množství plodů a při opadu budou znečišťovat plochu hřiště a konkrétně 
žaludy mohou např. způsobit zranění při uklouznutí.  
Odbor ŽPaZ žádá o navržení jiných druhů vhodných dřevin odborně způsobilou osobou a předmětný 
návrh projednat a odsouhlasit s odborem ŽPaZ. Návrh vhodných druhů dřevin je možný až v další 
fázi projektové dokumentace, avšak ve studii by výše uvedené druhy neměly být uvedeny. 
Zpracoval: Ing. Dalibor Korbáš, referent zeleně 
 
Z hlediska správy dětských herních prvků ve vlastnictví statutárního města Frýdek-
Místek: 
Odbor ŽPaZ navrhuje zvážit snížení počtu dětských herních prvků umístěných na dětském hřišti. 
Přestože již jednou k redukci prvků ze strany ZŠ došlo, dětské hřiště je dle názoru odboru ŽPaZ 
stále předimenzované. V okolí se nachází v dostupné vzdálenosti další certifikovaná dětská hřiště, 
a to v Sadech Svobody, na ul. J. Božana, Dr. Tyrše, Pekařská, Dobrovského. Nově budované hřiště 
bude primárně v době provozu ZŠ sloužit dětem z MŠ a ŠD, teprve odpoledne dětem ze sídliště. 
 
U většiny navržených dětských prvků je nosná konstrukce ze dřeva. Pokud je nosná konstrukce 
ze smrkového dřeva, vyskytuje se u ní často a poměrně brzo hniloba dřeva. U těchto prvků je nutno 
počítat se zvýšenými náklady na údržbu, a to nejen při provádění pravidelných nátěrů. I přesto 
smrkové dřevo povrchově praská a dochází k hnilobě dřeva. Následně je nutno herní prvek 
demontovat a vyměnit celé nosné hranoly.  
Pokud je záměr instalovat herní prvky ze dřeva, je vhodnější zvolit odolnější dřevo ze severských 
stromů (mají odolnější dřevo), především borovice. Mezi odolné dřevo patří také akátové. Dětské 
herní prvky s menšími provozními náklady jsou v kombinaci kov (nerez nebo pozinkovaný kov) 
s plastem, které správce herních prvků doporučuje.   
Všechny herní prvky a povrch tlumící náraz musí odpovídat platné legislativě (v souladu s nařízením 
vlády č. 173/1997 Sb., kterým se stanoví vybrané výrobky k posuzování shody, ve znění pozdějších 
předpisů a technickými normami ČSN 1176 a ČSN EN 1177). 
U vstupu na dětské hřiště musí být instalovaná informační cedule s návštěvním řádem.  
Po realizaci tohoto dětského hřiště a před otevřením pro veřejnost je nutno zajistit nezávislou 
technickou kontrolu provedenou revizním technikem v oblasti tělocvičného zařízení a dětských 
hřišť.   
Další stupně projektové dokumentace, které budou řešit projekt dětského hřiště, budou projednány 
se správcem dětských herních prvků ve vlastnictví statutárního města Frýdek-Místek. Za účelem 
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projednávání je možno kontaktovat zástupce odboru ŽPaZ pana Petra Kulatého, tel.: 558 609 484, 
mobil: 777 921 765, e-mail: kulaty.petr@frydekmistek.cz. 
Zpracoval: Petr Kulatý, pověřen vedením oddělení zeleně 
 
Z hlediska odpadového hospodářství statutárního města Frýdek-Místek: 
Odbor ŽPaZ doporučuje umístit odpadkové koše dále od lavičky, cca 1,5 – 2m. Důvodem je zejména 
hmyz či zápach, který by mohl v letních měsících obtěžovat uživatele laviček. Rovněž je potřeba 
zvážit počet odpadkových košů; předimenzovaný počet je možno nahradit četnějším svozem, což 
je v letních měsících i vhodnější z výše uvedených důvodů (hmyz, zápach). 
Zpracoval: Ing. Zuzana Špoková, referent odpadového hospodářství 
 
 
 
 
Šárka Gilarová 
vedoucí odboru  
životního prostředí a zemědělství 
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